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 Gemeentelijke raad voor ontwikkelingssamenwerking 

 
ALGEMENE VERGADERING 17 maart 2016 

 

VERSLAG 
 
AANWEZIG:   
 
STEMGERECHTIGDE LEDEN: 8 op 23 
    Initiatieven: 
Raf Nilis (AFF Tienen) 

Marnik Decock  (Oxfam Wereldwinkel Tienen) 

Hendrik Decroos  (11.11.11 Tienen) 

Guy Vanparijs (Malicomité) 

Mia Dickmans  (vzw Palmas par Todos) 

 

 

Gemma Deldinne (Steunproject Beronge) 

Anit Khatri Chetri (Manakamana vzw) 
 
 

   Burgers: 
Johan Brusten  

 

NIET-STEMGERECHTIGDE LEDEN: 
Tom Roovers – Schepen 

Michel Evers –Cultuurraad 

 
VERONTSCHULDIGD: 

- Bart de Bakker  (Psychiatrische Kliniek Broeders Alexianen Tienen, comité Kananga) 

- Christl Vangramberen (diensthoofd Welzijnszaken stad Tienen) 

- Marie-Anne Coenen (burger) 

- Philip Clara - burger 

- Inge Schodts  (Damiaanactie) 

- Mpia Bokoma Sylvester (Steunproject Beronge) 

- Chris Stryckmans  (afgevaardigde Groen Tienen) 

- Robert Treckels  (Rode Kruis afd. Tienen) 

- Rasha Al-Asadi (Tiense Wereldvrouwen) 

- Karlien Partyka  (VIA Tienen) 

- Els Vanderlinden (Vredeseilanden regio Tienen) 

- Johan Bekaert  (Bezorgd Om Mensen vzw) 

- Claire Blondeau (Broederlijk Delen) 
 

 
AFWEZIG: 

- Philip Njodzeka – Café Combinne 
- Etienne Blondeau – vzw Jeugd en Plezier 
- Ivo Vendredy – burger 
- Evi Serron (Inclusie Vlaanderen) 

 
De vergadering wordt geleid door Hendrik Decroos (Voorzitter). Verslaggever is Marnik Decock 
(Secretaris).  

 
 
 
 
 
 



2 
 

 
 
Interne Werking 

 
1. GOEDKEURING VERSLAG Algemene Vergadering GROS Tienen van 5 november 

2015. 
 
Er werden geen opmerkingen ontvangen. Het verslag van de AV van 5 november 2015 wordt 
unaniem goedgekeurd. Het zal bezorgd worden aan de dienst Welzijn met oog op publicatie op de 
website van de stad. Ook de visietekst zoals goedgekeurd door de vergadering van 5 november 
2015 zal bezorgd worden met oog op publicatie. De voorzitter merkt wel op dat GROS en MAR de 
enige raden zijn die hun verslagen publiceren.    
   
 

2. Opvolging LIDMAATSCHAPPEN. 
 
Michel Evers, aanwezig, zal voortaan Jef Vanderstappen vervangen als niet-stemgerechtigde 
vertegenwoordiger van de Cultuurraad.  Omwille van de nuttige wisselwerking tussen beide 
raden is de geboden continuïteit van betrokkenheid en wederzijdse informering zeer 
welgekomen.  De promotie voor het Afrika Filmfestival is al een mooi voorbeeld.  De Tiense 
Wereldvrouwen zijn ook lid van de cultuurraad.  

 
De voorzitter meldt dat Els Meerbergen interesse heeft om Beweging.net te 
vertegenwoordigen na de terugtrekking van de vorige vertegenwoordigster.  Zij zal zich op een 
volgende vergadering komen voorstellen.           

 

3. SUBSIDIËRING INITIATIEVEN en PROJECTEN BEGROTING 2016: nieuwe 
aanpak? 
 
De vergadering houdt een discussie over de inmiddels “klassieke” aanpak van de toekenning van 

de subsidies voor projecten (momenteel 5000 euro).  De GROS is het adviesorgaan voor 

toekenning van subsidies, na publieke oproep, aan voorgedragen projecten. Zij toetst de 

projecten aan de doelstellingen van de GROS (in de toekomst aan haar inmiddels goedgekeurde 

visietekst) en behandelt elk project gelijk. De facto dienen nagenoeg alle in de GROS 

vertegenwoordigde initiatieven een aanvraag in en wordt de pot gelijk onder deze verdeeld. 

Lidmaatschap van de GROS is formeel niet nodig, hoewel een zekere Tiense betrokkenheid 

uiteraard wel logisch is.   

 

Deze ad hoc-besluitvorming kan, ter wille van de transparantie en de verbetering van effecten, 

beter gestructureerd worden binnen een subsidiereglement.  Dit maakt bijvoorbeeld een 

evenwichtige verdeling van de steun mogelijk door criteria uit te werken in functie van wenselijke 

onderverdelingen zoals: 
- initiatieven met actie in noord versus zuid; 
- directe Tiense betrokkenheid (4e pijler) versus partnersteun onder nationale campagnes; 
- beoordeling van belang van sectoren zoals gezondheid, sociale bescherming, klimaat, 

inclusie, landroof, …    
- …             

Uit de discussie blijkt dat, theoretisch gezien, bepaalde prioriteringen en verdeelcriteria misschien 

wel meer voldragen en meer effectieve steun mogelijk maken, maar dat de pot op dit ogenblik zo 

klein is en  de ingediende projecten al vrij heterogeen en breeddekkend zijn, dat het verschil met 

de huidige werkwijze niet direct betekenisvol zal zijn. De huidige bedragen zijn eerder moreel en 

symbolisch, gezien de geringe bedragen (wat op zich als vorm van basiserkenning, niet in vraag 

moet gesteld worden). Idealiter moet er extra budgettaire ruimte gecreëerd worden voor 

subsidies aan bijzondere Tiense initiatieven, die een aansporend en innovatief effect en een 

breed draagvlak op vlak van ontwikkelingssamenwerking zouden hebben.      

 
De schepen meldt dat niet onmiddellijk een budgetverhoging gepland is, ook is er geen groeipad 
naar 2018 voorzien. Met wat goede wil zou bij de begrotingscontrole in mei 2016 misschien 1000 
euro extra uit de wacht kunnen gesleept worden.  De schepen vraagt zich af of na een nadere 
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omschrijving van criteria (om bijvoorbeeld garantie te geven aan een nieuw concreet “groots 
project” met sterke Tiense bijdrage) wel op korte termijn een concreet project kan bedacht en in 
uitvoering worden gebracht. De GROS zou daar wel in de nabije toekomst (conceptueel) werk 
kunnen van maken en zo het draagvlak voor toekomstige budgetverhoging kunnen schragen.    
 
Ook is duidelijk dat benodigde middelen voor FairTradeGemeente uit een ander budget  onder de 
bevoegdheden van de schepen kunnen komen. Ook initiatieven rond de vluchtelingen dienen 
eventueel ondersteun te worden met middelen van het OCMW of onder de bevoegdheid integratie    
(schepen Tombeur). 
 
Voor het jaar 2016  zal  de huidige werkwijze verder gezet worden. De oproep naar kandidaat-
projecten zal er zo vroeg mogelijk komen.  
 
De aanwezige leden zijn het erover eens dat het stadsbestuur dringend werk moet maken van 

een beleid dat op iets langere termijn streeft naar jaarlijkse steun voor 

ontwikkelingssamenwerking van 1 euro per inwoner (dat is thans 34.000 euro). Tegenwoordig is 

dat amper 0,12 euro per inwoner.        

   

4. JAARPLANNING 2016: bespreking.  
 
De drie volgende  data van de plenaire vergadering staan vast: 26 mei, 8 september en 27 
oktober. Op 26 april is er de groepsactiviteit rond AED in en door het Rode Kruis Tienen.   In het 
najaar zal GROS actief de campagne van 11.11.11 uitdragen. Ook zal in september inhoudelijk 
dieper ingegaan worden op de duurzame ontwikkelingsdoelstellingen van de Verenigde Naties 
(SDG’s).   Verder zijn er de acties van de werkgroepen rond FairTradeGemeente en 
Vluchtelingen.   
 
 

Uit het veld  

 

5. VERSLAG DOOR LEDEN: voorbije, lopende en geplande initiatieven van de 
leden. 
 
Mia van Palmas Para Todos bracht onlangs een bezoek aan Brazilië (deels ook toeristische 
reis). In mei volgt een meer uitgebreid verslag. In mei is er  ook de jaarlijkse barbecue in 
Vissenaken.  
 
Mia meldt nog een interessante coproductie van Palmas over de Cerrado in Leuven op 15 april.   
Op het programma: de film Het ritme van de rups, (voor voorproefje klik op de link,) in 

samenwerking met Wervel vzw Belgaleiro (Braziliaans café en plaats van treffen). De Cerrado is 
een savanne van 2 miljoen km2 in het hart van Brazilië, een verbindingsgebied tussen (deels) 
beschermde ecosystemen: Amazonewoud, het moerasgebied Pantanal en Mata Atlântica 
(Atlantisch woud). De biodiversiteit van de Cerrado evenaart de rijkdom van het Amazonegebied, 
maar is amper beschermd. Daarom wordt het in sneltreinvaart ontbost voor vooral soja, 
suikerriet, rundveehouderij en eucalyptus. Misschien wel ook eens in Tienen te vertonen. 
 
Anit van Manakamana meldt dat zijn onderzoek naar een waterproject in Nepal nog volop loopt.  
In oktober 2016 zal hij afreizen naar Nepal. Op 26 maart gaat de Nepalese eetavond door in het 
Rakkersveld. 
 
Hendrik meldt dat de koffiestops in kader van Broederlijk Delen volop lopen. De problematiek 
van landroof in Columbia staat centraal. Op Palmzondag is er omhaling tijdens alle kerkdiensten. 
In Bost is er zelfs een heuse Afrikaanse viering mee te maken.       
 
Afrika Filmfestival ontrolt in april 3 avondvertoningen in cc de Kruisboog. Er zijn ook contacten 
met VIA voor schoolvertoningen. Tijdens het festival zal ook werk van de leerlingen van ART te 
zien zijn in het Theatercafé.    
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Gemma meldt dat de school van Hakendover een voettocht organiseert op Goede vrijdag ten 
voordele van het steunproject Berongé van Mpia. 

  
 

GROS- initiatieven 

 

6. VLUCHTELINGENSTROOM: verslag werkgroep GROS. 
 
Er zijn contacten geweest met OCMW en met mevrouw Ine Tombeur, schepen van integratie. Dat 
laatste contact (februari 2016) was eerder met Tiense Wereldvrouwen en gericht op de 
samenwerking met RISO.  Terugkoppeling vanuit het bestuur is er nog niet. De indruk is dat van 
officiële zijde enigszins schrik is voor indeplaatsstelling. Complementariteit tussen het 
overheidsbeleid en basisinitiatieven zou nochtans vruchtbaar zijn.        
 
Binnen de werkgroep meldde Robert van het Rode Kruis het goede voorbeeld van een 
integratieproject met stadsbestuur van Mol en het RK. Het nieuwe lespakket van RK over de 
vluchtelingstroom is intussen verspreid naar leerkrachten van de derde graad in de Tiense 
scholen.  

 
7. PARK LIFE 2016: verkenning 

 
Aandacht voor allen: organisatoren vragen acts en stands voor een van de vier zondagen. 
Waarschijnlijk is een GROS-activiteit op 21 augustus (“de sociale stad”) aangewezen.    
 

8. FAIRTRADEGEMEENTE: stand van zaken. 
 
De Trekkersgroep is sinds nieuwjaar niet meer bijeengekomen wegens tijdgebrek. Ee nieuwe 
uitbraak wordt gepland tegen de Week van de Fair Tarde in oktober 2016.   
   

------------------------------ 


